

Управління культури
Чернівецької облдержадміністрації

Чернівецька обласна універсальна наукова бібліотека імені Михайла
Івасюка



*Лауреати
обласної літературної премії
імені Івана Бажанського
(2001 - 2007 рр.)*

Біобібліографічний покажчик

Чернівці, 2008

ББК 91
Л 28

Автори-укладачі:

О.О. Гаврилюк

Ю.В. Боганюк

Редактор:

М.М. Довгань

Комп'ютерний набір:

Е.А. Ротлендер

Випусковий редактор:

І.В. Рудько

Відповідальна за випуск:

А.С. Іваницька

Л 28 **Лауреати** обласної літературної премії імені Івана Бажанського
(2001-2007 рр.): Біобібліогр. покажчик.- Чернівці, 2008. - 36 с.

ПЕРЕДМОВА

Засновано обласну літературну премію: [У с. Дорошівці Заставн. р-ну ім. Івана Бажанського] // Голос краю.- 2001.- 23 лют. (№9).- С. 1, 4.

З нагоди 138 річниці з дня народження Івана Бажанського Дорошівецькими сільською радою та середньою школою, редакціями газет «Голос краю» та «Буковина», Чернівецькою організацією Національної Спілки письменників України з метою розвитку і популяризації української літератури, для створення високохудожніх творів, активізації діяльності творчої інтелігенції, навчальних закладів засновано обласну літературну премію ім. І.Бажанського.

Премія присуджуватиметься щорічно у лютому до дня народження І.Бажанського за значні досягнення у розвитку літератури краю за такими номінаціями:

- за вагомий внесок у розвитку літератури;
- пропаганду життя і творчості І.Бажанського.

ПРЕМІЯ 2001 РОКУ

ЛАУРЕАТ ще раз лауреат: [Обл. літ. премія ім.І.Бажанського 2001 р. – В.Михайловський, М.Гнеп, В.Джуран] // Буковина.- 2001.- 2 берез. (№ 17).- С. 1.

КАЛИН М. «Посієш добро – воно повернеться сторицею»: [Вруч. обл. літ. премії ім. І.Бажанського в с.Дорошівці Заставн. р-ну] // Буковина.- 2001.- 14 берез. (№19).- С. 3.

КАЛИН М. «Посієш ячмінь – ячмінь збереш, посієш пшеницю – пшеницю збереш, посієш добро – воно повернеться сторицею»: [Вруч. обл. літ. премії ім. І.Бажанського в 2001 р.] // Голос краю.- 2001.- 9 берез. (№11).- С. 1, 2.

***Володимир Михайловський – письменник, журналіст,
головний редактор обласної газети «Буковина»***

Народився 13 лютого 1939 року в селі Кадубівці Заставнівського району Чернівецької області.

Закінчив філологічний факультет Чернівецького державного університету ім. Ю.Федьковича (1969). Працював електриком цукрокомбінату "Хрещатик" Заставнівського району, кореспондентом Заставнівської районної газети "Прапор перемоги", завідувачим відділом Чернівецької обласної молодіжної газети "Молодий буковинець", власним кореспондентом, завідувачим відділом газети "Радянська Буковина", а з 1991 року – головний редактор газети "Буковина".

Член НСЖУ з 1972 р. Володимир Михайловський – заслужений журналіст України (1987), член Національної Спілки письменників України (2000), дипломант Міжнародного журналістського конкурсу (1982).

Літературно-мистецьку премію ім. Сидора Воробкевича присуджено В.І.Михайловському за особистий внесок у розвиток української культури та мистецтва (2000), лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2001), яку присуджено за особистий внесок у розвиток української літератури, вивчення і пропаганду творчості письменника, учителя і першого фотоаматора на Буковині Івана Бажанського.

Література:

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Заставна.- Ужгород: Карпати, 1983. – 94 с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. ...І перемогли смерть. - Ужгород: Карпати, 1974.- 200 с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В.І. Крутизна. -Чернівці: Буковина, 1998. – 144 с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В.І. Мертвих назад не носять.- Чернівці: Буковина, 2005. – с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В.І. Між страхом і любов'ю: Проза.- Чернівці: Букрек: Буковина, 2006. – 564 с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Останній позивний комісара.- Ужгород: Карпати, 1985. – 151 с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Син Уралу і Карпат: Нарис.- Ужгород: Карпати, 1975. - 79с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Хліб – наша доля.- Ужгород, Карпати, 1975. - 155с.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Де сива ніч і образи святі: Зізнайся собі; Якби то міг; Жаль; Перекинчик; Душа мені болить...:[Вірші] // Буковина.- 2003.- 19 берез.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Мертвих назад не носять: [Роман] // Голос краю.- 2000.- 5 трав.(№19).- С.4 (поч.).- 29 верес. (№40). - С.4 (кін.).

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Чорна хустка: [Поема] // Буковина.- 2003.- 8 жовт.

* * *

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В.І. Правда, яка мовчала понад 90 років: [Про І.Бажанського] // У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакласні заходи, присвячені творчості І.Бажанського.- Чернівці, 2007.- С. 27-32.

ДЯЧКОВ В. Долання крутизни // Буковин. журнал.- 1999.- ч.1-2.- С.203-204.

ЗАСТАВНА вшанувала Михайловського: [Про творчу зустріч з читачем] // Доба.- 2007.- 23 серп. (№34).- С. 2.

МАЦЕРУК В. Заставнівщина – своєму синові: [Про свято-презентацію творчості В.Михайловського в Заставн. Будинку культури] // Буковин. віче.- 2007.- 12 верес. (№68).- С. 3.

РЕДАКТОР газети «Буковина» став почесним громадянином Заставнівщини: [Про В.Михайловського] // Погляд.- 2007.- 24 серп. (№62).- С. 3.

РЕДАКТОР "Буковини " – лауреат // Буковина.- 2000.- 25 жовт.

ВОЛОДИМИР Михайловський // Лауреати літературно-мистецької премії імені Сидора Воробкевича (1993-2000 рр.): Реком. бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2001.- С. 44-45.

Микола Гнеп – педагог, історик, краєзнавець

Народився 3 вересня 1926 року в селі Вікно Заставнівського району в селянській родині. Початкову та семирічну освіту здобув у рідному селі.

1944 року навчався на педагогічних курсах при Чернівецькому облвно. Після закінчення працював учителем початкових класів у Вікнянській семирічці.

1950 року завершив навчання в учительському інституті, після чого направлений на роботу у с. Волока Чернівецького сільського району. Продовжував заочне навчання у Чернівецькому університеті на історичному факультеті, який закінчив у 1956 році.

З 1955 року і до виходу на пенсію працював учителем географії та історії у Вікнянській середній школі.

Педагогічна праця не обмежувалася лише шкільною програмою. Був створений краєзнавчий гурток, який поглиблював знання учнів з історії рідного краю. Разом з ними і науковцями Чернівецького краєзнавчого музею М.Гнеп брав участь у розкопках "Мартинівки". Був ініціатором екскурсій у Карпати, на батьківщину Ю.Федьковича в Путилу, Криворівню, де відпочивали І.Франко та

інші діячі української культури, в Хотин і Кам'янець-Подільський, Львів і Київ. З часом у школі, а потім і в Будинку культури, був створений краєзнавчий музей.

Як активіст товариства "Просвіта" працює над вивченням і дослідженням незаслужено забутих імен діячів культури Буковини і України Омеляна Поповича, Василя Ферлієвича, Івана Микитовича. Корнила Ластівки, Сидонії Никорович, Миколи Євшана, Евсевія Ліпецького, братів Карбулицьких і багатьох інших. Публікував свої статті на сторінках районної і обласних газет.

У 1993 році ряд матеріалів було надруковано в інформаційному бюлетені науково-методичного центру відділу народної освіти.

За активну участь у громадському житті, просвітницьку діяльність Микола Іванович Гнеп був нагороджений обласною премією ім. О.Поповича (1993 р.).

Він дослідив і опублікував у газеті "Буковинське віче" історію заснування товариства "Руська бесіда", яке було започатковане в с.Товтрах Заставнівського району і стало визначною подією у культурному житті краю.

У 2000 р. М.І.Гнеп видав історію рідного села під назвою "Вікно Буковини". В 2001 р. Микола Іванович став лауреатом обласної літературної премії ім. І.Бажанського за популяризацію і вивчення життя і творчості письменника і педагога.

Література:

ГНЕП М.І. Вікно Буковини.- Чернівці: Золоті литаври, 2000.- 74 с.

ГНЕП М.І., Ткачук М.М. Історія Вікнянської школи.- Чернівці, 2003.- 41 с.: іл.

ГНЕП Микола Іванович (1926) – вчитель, краєзнавець, народознавець, просвітянин // Духовні обрії рідного краю: Літ.-мист. Заставнівщина.- Заставна, 2001.- С. 25-26.

ВІКНЯНСЬКИЙ Д. Найстарший просвітянин Заставнівщини: [М.Гнеп із Вікна Заставн. р-ну] // Голос краю.- 2000.- 8 груд. (№50).- С. 2.

ГУСАР Ю. Микола Гнеп // Правд. поступ.- 2003.- груд.- С. 2.

КОВАЛЬ С. Реалізують інтелектуальний потенціал: [Про М.Зінчука, М.Гнепа, В.Федика] // Буковина.- 2000.- 13 груд. (№95).- С. 2.

КИТАЙГОРОДСЬКА В. Вікно в Україну: [Інтерв'ю з М.Гнепом] // Буковин. віче.- 1996.- 17 лип. (№54).- С. 4.

СЛОВО про нашого вчителя: [Про М.Гнепа] // Час. - 2001.- 28 верес. (ч.39).- С. 9.

ТОДОРІВ В. Благо, яке потрібно берегти // Голос краю.- 1998.- 26 верес. (№39).- С. 6.

ЛАУРЕАТ ще раз лауреат: [Вручення обл. літ. премії ім. І.Бажанського в Дорошівцях] // Буковина.- 2001.- 2 берез. (№17).- С. 1.

3 ВЕРЕСНЯ – 80 років від дня народження краєзнавця, народознавця, педагога, просвітянина Миколи Гнепа // Пам'ятаймо! (Знаменні та пам'ятні дати Буковини в 2006 році): Бібліогр. покажч.- Чернівці, 2005.- С. 103-105.

***Василь Джуран – поет, журналіст, головний редактор
Заставнівської районної газети «Голос краю»***

Народився 1 січня 1957 року в селі Вікно Заставнівського району Чернівецької області. Закінчивши місцеву середню школу, працював у колгоспі, служив в армії, майже три роки трудився на Чернівецькому гумововзуттєвому заводі. У 1986 р. закінчив факультет журналістики Львівського держуніверситету ім. І.Франка. Працював кореспондентом, завідувачем відділу, відповідальним секретарем Заставнівської районної газети "Прапор перемоги" (зараз "Голос краю"). Нині – головний редактор цього видання.

За серію публіцистичних творів удостоєний премії журналістського фонду ім. Г.Шабашкевича (1995), "Буковинський літопис" (1996), лауреат республіканського конкурсу "Українська мова – мова державна" (1999). Поетичні вірші пише з шкільних років. Друкував їх у районній, військовій окружній, львівських і чернівецьких обласних газетах. Автор поетичних збірок "Богородиця" (1996), "Чорнобиль. Афганістан. Сарапат" (1996), "Чекання у Львові" і "Калинові кетяги" (1997), "Вікно" (1999), "Часоводдя" (2001), "Ольжин острів", "Сповідь трави", "Ясносвіччя" (2003) та ін. В.Джуран впорядкував книжку «Вибрані твори» І.Бажанського.

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2001) за розвиток української літератури і за пропаганду творчості письменника, педагога, першого фотоаматора на Буковині І.Бажанського.

Література:

- ДЖУРАН В. Богородиця: Поезії.- Сторожинець: Прут, 1996.- 77 с.
 ДЖУРАН В. Вікно: Поезія.- Чернівці: Прут, 1999.- 96 с.
 ДЖУРАН В. Калинові кетяги: Поезія.- Сторожинець, 1997.- 102 с.
 ДЖУРАН В. Ольжин острів.- Вижниця: Черемош, 2003.- 72 с.
 ДЖУРАН В. Пресвітлої печалі жайвір лукачанський: Поезія.- Чернівці: Зелена Буковина, 2005.- 112 с.
 ДЖУРАН В. Сповідь трави: Поезія.- Вижниця: Черемош, 2003.- 80 с.
 ДЖУРАН В. Часоводдя: Поезія.- Чернівці: Золоті литаври, 2001.- 128 с.
 ДЖУРАН В. Чекання у Львові: Поезія.- Заставна, 1997.- 46 с.
 ДЖУРАН В. Чорнобиль. Афганістан. Сарапат: Поезія.- Заставна, 1996.- 119 с.
 ДЖУРАН В. Ясносвіччя: Поезія.- Вижниця: Черемош, 2003.- 72 с.

СМОЛІНСЬКИЙ М. До мами в гості восени: Інтерв'ю, репортажі, зарисовки / Упоряд. В.Т.Джуран.- Чернівці: Зелена Буковина, 2006.- 152 с.

ДЖУРАН В. Безсонні ночі журналіста й рахманний досвіток його душі: [До 65-річчя голов. ред. газ. “Буковина” В.Михайловського] // Голос краю.- 2004.- 13 лют. (№7).- С. 4.

ДЖУРАН В. Незгасні традиції та звичаї українського народу живуть у “Дністрових зорях”: [Участь колективів Заставнівщини у міжнар. фестив.] // Голос краю.- 2004.- 2 лип.

ДЖУРАН В. Скрипка голосу кельменецького Страдіварі: // Голос краю.- 2004.- 15 жовт. (№42).- С. 2.

БАЖАНСЬКИЙ І. Вибрані твори: Проза, поезія / Упоряд. В.Джуран.- Чернівці: Прут, 2002.- 104 с.

ДЖУРАН Василь Тодорович // Богайчук М.А. Література і мистецтво Буковини в іменах: Словник-довідник.- Чернівці, 2005.- С. 84.

ДЖУРАН Василь Тодорович // Духовні обрії рідного краю: Літ.-мистецька Заставнівщина.- Заставна, 2001.- С. 33.

ДЖУРАН Василь Тодорович // Інформ. простір Буковини.- Чернівці, 2004.- С. 123.

ПРЕМІЯ ім. Д.Загула: [Журналіст В.Джуран, 2002 р.] // Лауреати державних премій України в галузі культури та мистецтва у 2002 р.- К., 2003.- С. 10.

ДЖУРАН Василь: [Біогр. довідка] // Німчич.- 2006.- №2.- С. 175.

ДЖУРАН Василь Тодорович // Правд. поступ.- 2002.- 14 січ. (№1).- С. 4.

МАСЛОВСЬКА С. Слово – то голос, то крила, то слава: [Про присудження премії ім. Д.Загула Василеві Джурану] // Голос краю.- 2002.- 25 жовт.(№ 43).

МАСЛОВСЬКА С. «Щедрий засів, який дасть добрий ужинок»: [Презент. Збірки поезій В.Джурана «Вікнянський узвіз»] // Голос краю.- 2008.- 1 лют. (№5).- С. 2.

МЕНЗАК П. У світі Василевого вікна // Буковин. віче.- 1997.- 22 січ.

ПРО ПІДСУМКИ всеукраїнського творчого конкурсу друкованих засобів масової інформації “Українська мова – мова державна”, проведеного в 1998 році: [Переможець В.Джуран] // Літ. Україна.- 1998.- 18 берез. (№10-11).- С. 1.

ПРОЦЮК В. Світ поезії Василя Джурана // Голос краю.- 1996.- 5 жовт.

[ВАСИЛЬ Джуран] // Пам’ятаймо! (Знаменні та пам’ятні дати Буковини в 2007 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2006.- С. 8-10.

ПРЕМІЯ 2002 РОКУ

КУЧЕРЕПА О. Вшановано пам'ять і вручено премії Івана Бажанського: [с.Вікно Заставн. р-ну: В.Колодію, М.Лазаруку, М.Попадюку, З.Колотило 2002 р.] // Буковин. віче.- 2002.- 8 берез. (№10).- С. 6.

***Віталій Колодій – письменник, перекладач, голова обласної організації
Національної спілки письменників України***

Народився 19 січня 1939 року в м. Первомайську Миколаївської області, де і закінчив школу. Уже семикласником друкувався. Закінчивши школу, під впливом традиції робітничої родини вступив на механічне відділення Одеського нафтового технікуму. Рано втратив батька (1946), треба було заробляти на хліб, але коли закінчував технікум, уже мав публікацію в солідній колективній книжці.

З дипломом механіка приїхав на Буковину і працював на Сторожинецькій нафтобазі. Попрацювавши певний час, вступив до Чернівецького університету на філологічний факультет. Закінчивши його в 1963 р. понад чверть століття віддає журналістській і видавничій роботі в Одесі та Чернівцях.

В Одесі обіймав посади відповідального секретаря газети “Чорноморська комуна”, завідувача редакції художньої літератури і головного редактора видавництва “Маяк” (70-ті роки). У Чернівцях завідував відділом культури газети “Радянська Буковина”(60-80-ті роки).

У 1990-1991 рр. редагував часопис “Буковинське віче”, а в 1997-1998 рр. редагував газету “Літературно-мистецька Буковина”. В.Колодій має в своєму активі більше десятка окремих книжок найрізноманітнішого характеру, численні публікації у періодиці та різного роду збірниках. До виходу кількох книг він спричинився як упорядник і співупорядник (спільні одесько-варненські видання “Дві хвили”, “Береги” та ін.).

Працюючи на Буковині, видав путівник, присвячений Вижниці, й здійснив літературний запис двох книжок – “Селом своїм пишаюсь” М.В.Садового (1981) та “Я – робітник – і гордий з цього” Д.Г.Шведека (1982).

Поетичний відділ книжкових видань, на яких значиться ім'я В.Колодія, започаткований збіркою “Зажинки” (1967), він увібрав ще сім інших – “Слов'янська дума” (1969), “Серпень і птиці” (1973), “Північний вирій” (1978), “Зоряне дерево” (1982), “Птахи на вітрах” (1983), “Погляд за видиму грань” (1986), “За обрієм літа” (1989). Кілька віршів включено до шеститомної “Антології української поезії” (1986). Включав до своїх збірок і здійснені ним переклади. Твори Колодія перекладені російською, румунською, естонською, абхазською, болгарською та угорською мовами. Проза зібрана у книзі “Вечірній сніг” (1989).

У 1996 р. за твори про Л.Кобилицю та Ю.Федьковича відзначений літературною премією ім. Дмитра Загула. У 1999 р. В.Колодію присуджено літературно-мистецьку премію ім. С.Воробкевича за книгу “Найлюбіша в світі панна” (1998) та збірку сонетів “При сповідальних свічах” (1999).

В 2003 р. отримав престижну румунську премію ім. М.Емінеску за переклад твору “Лучафер”.

Нині – голова Чернівецької обласної організації Національної Спілки письменників України. Живе в Чернівцях і продовжує плідно працювати.

В 2002 р. був відзначений премією Івана Бажанського за розвиток української літератури і за пропаганду у творчості І.Бажанського.

Література:

КОЛОДІЙ В.Д. Біла квітка осені: Поезії. - Чернівці: Місто, 2001.- 60 с.- укр. та рум. мов.

КОЛОДІЙ В.Д. Вечірній сніг: Оповідання. Новели у віршах. Іст. балади. Етюди.- Ужгород: Карпати, 1989.- 228 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Вижниця: Путівник.- Ужгород: Карпати, 1982.- 78 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. За обрієм літа: Вірші, драм. поеми.- К.: Дніпро, 1989.- 234с.: портр.

КОЛОДІЙ В.Д. Зажинки: Поезії. - Ужгород: Карпати, 1967. - 48 с.

КОЛОДІЙ В.Д. Зоряне дерево: Поезії.- Ужгород: Карпати, 1982.- 103 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Найлюбіша в світі панна: Оповідання, повісті, вірші, переклади. - Чернівці: Прут, 1998.- 352 с.

КОЛОДІЙ В.Д. Північний вирій: Лірико-драм. поема: [Про болг. поета І.Вазова].- Одеса: Маяк, 1978.- 150 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Погляд за видиму грань: Вірші. Поеми. - Ужгород: Карпати, 1986.- 125 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. При сповідальних свічах: Сонети. - Чернівці: Рута, 1999.- 50с.

КОЛОДІЙ В.Д. Прощальна сльоза ранку: Поезії. - К.: Голов. спеціаліз. ред. літ. мовами нац. меншин України, 2002.- 208 с. - укр. та рум. мов.

КОЛОДІЙ В.Д. Псалом на чорно-білому: Вірші і поема.- Чернівці, 2006.- 124 с. ; іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Птахи на вітрах: Вірші та драм. поема.- К.: Рад. письменник, 1983.- 69 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Серпень і птиці: Вірші, драм. поема.- Одеса: Маяк, 1973.- 180 с.: іл.

КОЛОДІЙ В.Д. Слов'янська дума: Вірші та поеми.- Ужгород: Карпати, 1969.- 83 с.

КОЛОДІЙ В.Д. Сто сонетів: Поезії. - Чернівці: Рута, 2002. - 108 с.

КОЛОДІЙ В.Д. Чернівці-Чернэуць: Путівник по місту.- Ужгород: Карпати, 1968.- 92 с.- укр. та молд. мов.

КОЛОДІЙ В.Д. Чернівці: Путівник. - Ужгород: Карпати, 1967.- 111 с.: іл.

ЕМІНЕСКУ М. Лучафер / Пер. з рум. В.Колодія // Буковин. журнал. - 2001.- ч.1-2.- С. 144-157.

ВІТАЛІЙ Колодій // Письменники Радянської України 1917-1987: Біобібліогр. довідник. - К., 1988.- С. 292-293.

СКИРДА Л.М. Колодій В.Д. // УЛЕ.- Т. 2.- К., 1990.- С. 532.

МЕЛЬНИЧУК Б. Колодій Віталій // Письменники Буковини другої половини ХХ століття: Хрестоматія. Ч.2 / Упоряд. Б.І.Мельничук, М.І.Юрійчук.- Чернівці, 1996.- С. 189-193.

ВІТАЛІЙ Колодій // Богайчук М.А., Дуб Р.Й. Письменники Буковини: Посіб. для уч. 5-11-х кл. та вчителів укр. літ.- Чернівці, 1998.- С. 25-26.

ВІТАЛІЙ Колодій – поет // Глогорожечка: Кн. для читання дітям дошк. та молод. шк. віку. - Чернівці, 2003.- С. 162.

КОЛОДІЙ В. Новела “Неопалима висота”: [Розробка уроку] // Література рідного краю 5-11 кл.: Навч.-метод. посібник. Ч.1.- Чернівці, 2001.- С. 69-76.

АБРАМОВИЧ С. Живі води пам'яті: [Про нову книгу віршів В.Колодія «Ріка, в яку ми входимо»] // Буковина.- 2007.- 7 груд. (№94).- С. 3.

ДЯЧКОВ В. З витоків почуттів і вчинків: [Про збірник віршів і поем В.Колодія «Ріка, в яку ми входимо»] // Буковина.- 2007.- 11 верес. (№69).- С. 4.

ІНТЕГРОВАНІЙ урок з літератури рідного краю на матеріалі творчості Б.Мельничука та В.Колодія // Горда М.С. Літературне краєзнавство Буковини: Навч. посібник.- Чернівці, 2002.- С. 160-182.

ДЯЧКОВ В. Осягаючи обрії земні і космічні: [Про переклад В.Колодієм твору М.Емінеску “Лучафер”] // Буковина. - 2001.- 16 лют.

КИТАЙГОРОДСЬКА В. Інтермецо для політиків і не тільки: [Про творч. В.Колодія] // Буковин. віче. - 2003.- 18 січ.

КУЧЕРЕПА О. Вшановано пам'ять і вручено премію ім. І.Бажанського: [Голові обл. організації Спілки письменників України В.Колодію] // Буковин. віче. - 2002.- 2 берез.

МЕЛЬНИЧУК Б. Багатогранність та ограненість // Літ. Україна. - 1999.- 11 лют. (№5-6).- С. 9.

ПРЕМІЯ Румунії – українському письменнику: [ім. М.Емінеску - В.Колодію] // Літ. Україна. - 2003.- 30 січ.(№5).- С. 2.

СКУНЦЬ П. Зустрічі при сповідальних свічах: [Про творч. В.Колодія] // Буковин. журнал. - 2002.- Ч. 1-2.- С. 56-61.

ТУЗ Д. Премію Емінеску отримав українець: [Письменник В.Колодій - 2003р.] // Робітн. газета.- 2003.- 20 берез. (№41).- С. 4.

ЩАСТЯ осягатися життям: [про кн. В.Колодія «Ріка, в яку ми входимо»] // Чернівці.- 2008.- 11 січ. (№2).- С. 13.

***Мирослав Лазарук – письменник, журналіст, головний редактор
«Буковинського журналу»***

Народився 13 жовтня 1956 року в селі Королівка Коломийського району Івано-Франківської області. Навчався у Львівському держуніверситеті ім. І.Франка, по закінченні якого працював журналістом та начальником управління

культури Чернівецької облдержадміністрації.

Друкувати вірші почав у 1972 році. Відтоді його твори публікувалися у журналах «Жовтень» (тепер «Дзвін»), «Дніпро», «Прапор» (тепер «Березіль»), «Україна», «Буковинський журнал», республіканських газетах «Літературна Україна», «Молодь України» та ін., альманахах і збірниках. Автор поетичних збірок «Коломия» (1988), «Покрова» (1993), «Ночі з амазонкою» (1996), «Містечкові містерії» (2001), книжок прози «Птах самотній» (1996), «Збирачі маку» (1999).

Лауреат літературної премії ім. Дмитра Загула (1993), літературно-мистецької премії ім. Івана Нечуя-Левицького (1997), ім. Т.Мельничука (2001), ім. С.Воробкевича (2003).

Поет, щасливо оминаючи прямолінійне вирішення теми, демонструє здатність освітити з різних боків об'єкт свого болю. Так він вдається до художнього відтворення страждених сторінок історії Вітчизни (вірші «Марне село, як сирота під лісом», «Відповідь другові», «Північ, а лихо не спить»). Вірші поета непрості для сприйняття. М.Лазарук – поет метафоричний, автор, який сміливо «працює» на підтекст, що, по суті, є основою справжньої поезії.

Нині – головний редактор “Буковинського журналу” та директор Чернівецького меморіального музею В.Івасюка. Мирослав Ярославович Лазарук виступає також як літературний критик і мистецтвознавець із рецензіями, статтями, оглядами.

Відзначений обласною літературною премією ім. Івана Бажанського (2002) за розвиток української літератури, вивчення і пропаганду творчості письменника, учителя, першого фотоаматора Буковини І.Бажанського.

Література:

ЛАЗАРУК М. Інавгурація: роман-диалогія, Лепра: Роман. Книга-перевертиш.- Чернівці: Книги ХХІ, 2006.- 248 с. + 96 с.

ЛАЗАРУК М. Коломия: Поезії.- К.: Молодь, 1988.

ЛАЗАРУК М. Покрова: Поезії.- Чернівці, 1993.- 28 с.

ЛАЗАРУК М. Ночі з амазонкою: Поезії.- Коломия, 1996.- 55 с.

ЛАЗАРУК М. Пантір: Поезії. Поеми.- Чернівці: Місто, 2006.- 116 с.

ЛАЗАРУК М. Птах самотній.- Коломия: Вік, 1996.- 87 с.

ЛАЗАРУК М. Збирачі маку: Повісті.- Коломия: Вік, 1999.- 206 с.

ЛАЗАРУК М. Містечкові містерії: Поезії і поеми.- Чернівці: Мол. буковинець, 2001.- 96 с.

ЛАЗАРУК М. Інагурація: Роман-диалогія // Сучасність.- 2005.- №9.- С. 9-41, №10.- С. 28-72.

ЛАЗАРУК М. Пантір: [Вірші] // Німчич.- 2007.- № 2.- С. 19-21.

ЛАЗАРУК М. Плач по чорному коневі: [Вірш "Потопельник" (уришок)] // Письменники Буковини другої половини ХХ століття: Хрестоматія. Ч. 2.- Чернівці, 2003.- С. 336-347.

ЛАЗАРУК М. Трудар на ниві освітянській і літературній: [До 143 річниці І.Бажанського] // Німчич.- 2006.- №1.- С. 129-133.

МИРОСЛАВ Лазарук (поет) // Письменники України: Довідник.- Дніпропетровськ, 1996.- С. 162.

БУНЧУК Б. Мирослав Лазарук // Письменники Буковини другої половини ХХ століття: Хрестоматія. Ч. 2.- Чернівці, 2003.- С. 335-336.

ЛАЗАРУК Мирослав Ярославович // Богайчук М.А. Література і мистецтво Буковини в іменах: Словник-довідник.- Чернівці, 2005.- С. 148-149.

ЛАЗАРУК Мирослав // Іванюк М. Літературно-мистецька Вижниччина.- Вижниця, 2001.- С. 107-108.

ЛАЗАРУК Мирослав Ярославович // Інформаційний простір Буковини.- Чернівці, 2004.- С. 140.

ЛАЗАРУК Мирослав Ярославович // Засоби масової інформації Чернівецької області: Довідник.- Чернівці, 1996.- С. 56.

ВИХОВНА година у формі усного журналу з елементами концертної програми “Молода буковинська поезія” // Горда М.С. Літературне краєзнавство Буковини.- Чернівці, 2002.- С. 290-302.

ВІД ЖЮРІ премії імені Павла Тичини: [До участі в конкурсі на здобуття премії 1997 р. допущений М.Лазарук] // Літ. Україна.- 1996.- 12 груд. (№49-50).- С. 2.

ВІТАННЯ земляку – лауреату: [М.Лазаруку вручено премію ім. І.Нечуя-Левицького] // Буковина.- 1997.- 29 листоп.

КУЧУРЕПА О. Вшановано пам'ять і вручено премію Івана Бажанського: [Заставн. р-н с.Дорошівці, с.Вікно] // Буковин. віче.- 2002.- 2 берез. (№17).- С. 3; Голос краю.- 2002.- 8 берез. (№10).- С. 6.

ЛАУРЕАТ літературної премії “Князь роси” імені Тараса Мельничука: [М.Лазарук за кн. віршів “Містечкові містерії”, зокрема за поему-присвяту Т.Мельничуку “Плач по чорному коневі”] // Літ. Україна.- 2001.- 1 листоп. (№40).- С. 6.

МЕЛЬНИЧУК Б. Загулівські лауреати 1993 року: [М.Лазарук та П.Палій] // Літ. Україна.- 1994.- 6 січ.

НОВІ лауреати: [Премії ім. С.Воробкевича за 2003 р. М.Лазарук - письменник] // Мол. буковинець.- 2003.- 30 жовт.- 5 листоп. (№140).- С. 2; Буковина.- 2003.- 5 листоп.

ГРИШИН-ГРИЩУК І. Координати поета Мирослава Лазарука // Буковин. журнал.- 1994.- Ч. 3-4.- С. 154-157.

ГРИШИН-ГРИЩУК І. Спраглий за світлом і красою: [Про поета] // Буковин. журнал.- 2002.- Ч. 1-2.- С. 206-213; Мол. буковинець.- 2002.- 18 черв. (№73).- С. 4.

МАТІОС М. Очищення через деградацію?: Дещо про прозу М.Лазарука //

Ділова Буковина.- 1996.- 7 груд. - С. 12.

ТАРНАШИНСЬКА Л. Краща книжка 2000 року // Слово і час.- 2001.- №6.- С. 48.

[МИРОСЛАВ Лазарук] // Пам'ятаймо! (Знаменні та пам'ятні дати Буковини в 2006 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці: Зелена Буковина, 2005.- С. 115-117.

***Манолій Попадюк – поет, публіцист,
головний редактор журналу «Німчич»***

Народився 26 грудня 1944 року в селі Вікно Заставнівського району Чернівецької області через 16 днів після того, як на фронті поліг його батько.

Закінчив Івано-Франківський технікум фізичної культури, Київський інститут політології. Працював на заводах Криворізького басейну, згодом – директором Вижницької спортивної школи. Нині М.Попадюк – начальник відділу внутрішньої політики Вижницької районної держадміністрації.

Друкувався у газетах "Буковинське віче", "Молодий буковинець", "Верховина", "Вижницькі обрії", в журналах "Гуцульська школа", "Вісті українсько-буковинської громади" та ін.

Зініціював створення літературного клубу "Німчицькі словозлети".

У 1997 р. видав збірку віршів "Бентежний щем", у 1999 р. – "Осінніх дощів кантата". На слова М.Попадюка самодіяльним композитором Т.Бойчуком написано пісні "Зойкнула в лузі калина", "Кароока гуцулка", "Червоні кетяги калини".

Лауреат премії ім. Г.Гараса. Присуджено літературну премію ім. Д.Загула М.Попадюкові за багаторічну організаторську роботу з пошанування пам'яті поета-земляка на Вижниччині, впорядкування книжки "На княжих росах – побратимів карб: Антологія присвят Тарасові Мельничуку" (2000) і цикл віршів про діячів національно-культурного відродження, вихідців з Гуцульщини, у збірці "Осінніх дощів кантата" (1999).

З 2006 року головний редактор літературно-мистецького та науково-освітнього журналу «Німчич» (Вижниця). Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2002).

Література:

ПОПАДЮК М. Осінніх дощів кантата: Поезії.- Чернівці: Золоті литаври, 1999.-88с.: іл.

ПОПАДЮК М. То каяття у скроні дзвонить: [Вірші] // Німчич.- 2007.- №2.- С. 16-18.

ІВАНЮК М. Попадюк Манолій: [Біогр.] // Іванюк М. Літературно-мистецька Вижниччина: Біобібліогр. довідник.- Вижниця, 2001.- С. 150-151.

ПОПАДЮК Манолій Манолійович: [Біогр.] // Духовні обрії рідного краю: Літ.-мистецька Заставнівщина.- Заставна, 2001.- С. 75.

ГРИШИН-ГРИЩУК І. На протягах звабних вітрів: [Про М.Попадюка - лауреата премії ім. Д.Загула] // Вижн. обрії.- 2000.- 3 листоп.(№ 87-88).- С. 7.

ДЖУРАН В. Бентежний щем Манолія Попадюка: [Зб. віршів "Бентежний щем"] // Вижн. обрії.-1996.- 24 серп.

ІМЕНІ Георгія Гараса // Буковина.- 2000.- 3 берез. ; Мол. буковинець.- 2000.- 25-31 серп.(№35).- С. 4.

КИРИЛЯК С. А правда залишається нетлінною // Вижн. обрії.- 1999.- 24 груд. (№ 103-104).- С.7.

КУЗИК Я. Неспокій творчих душ // Вижн. обрії.- 1998.- 11 лип. (№ 55-56).- С.6.

КУЧЕРЕПА О. Вшановано пам'ять і вручено премію Івана Бажанського // Буковин. віче.- 2002.- 2 берез. (№17).- С. 3; Голос краю.- 2002.- 8 берез. (№10).- С. 6.

ПОЕТИЧНА збірка службовця // Буковина.- 1999.- 29 груд.

Зоря Колотило - онука Івана Бажанського

Народилася 8 листопада 1933 року в місті Чернівці у родині вчителів (онука по матері Івана Бажанського).

У 1943-1953 рр. навчалася у Вашковецькій середній школі (7-й клас закінчила в с. Костинці тепер Сторожин. району, де вчителював її батько). У 1953-1959 рр. – навчалася в Чернівецькому медінституті. Після його закінчення два роки працювала лікарем у м. Камінь-Каширському Волинської області. З літа 1962 р. працює у Вашковецькій лікарні.

Починаючи з 2-го класу школи, пише вірші, а згодом казки, гумористичні, побутові і фантастичні оповідання. Друкуватися почала у Вижницькій районній газеті «Радянська Верховина», перейменованій у жовтні 1991 р. на «Вижницькі обрії», в якій були надруковані її твори: «Коли прийде татко?»; «Спасибі вам, учителько!» (1988); «Перекотиполе», «Ось така онучка», «Сонце рано встає, миє личко своє», «Казка першого снігу» (1989); «Пригода в новорічну ніч», «Зайчата зустрічають весну», «Мурчик, Фурчик і Нявчик», «Сім кольорів райдуги» (1990); «Як кіт був начальником комори», «Півень. Квочка і курчатко» (1991); «Третя нога», «У перший клас», «Я сніжинка твоя зимою», «Ой білі лебеді, мені ти раз сказав», «За хуліганство» (1992).

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2002). Зібрала і підготувала рукопис бібліографії творів свого діда І.Бажанського, який зараз зберігається в ЧОУНБ ім. М.Івасюка.

Померла Зірка Михайлівна 23 лютого 2006 року.

Література:

КОЛОТИЛО З. Великодне яєчко: Новела // Глогорожечка: Кн. для читання дітям дошк. та молод. шкіль. віку.- Чернівці, 2003.- С. 92-94; Час.- 1991.- 22 берез. (№12).- С. 5.

КОЛОТИЛО З. За хуліганство: Оповідання // Вижн. обрії.- 1992.- 3 жовт.

КОЛОТИЛО З. Калина: Вірш // Вижн. обрії.- 1997.- 7 черв. (№45-46).- С. 4.

КОЛОТИЛО З. Китичка калини: Вірш // Вижн. обрії.- 1996.- 20 січ.

КОЛОТИЛО З. Пригоди Михайлика Позіхайлика: Казка // Вижн. обрії.- 1997.- 27 верес. (№77-78).- С. 4.

КОЛОТИЛО З. Пригоди павучка: Казка // Вижн. обрії.- 1994.- 21 трав. (№41-42).- С. 6.

КОЛОТИЛО З. Сонце рано встає...: Вірш // Рад. Верховина.- 1989.- 25 листоп.

КОЛОТИЛО З. Поезії із збірки «Я просто люблю Україну» Хто я?: [Вірші] // У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакласні заходи присвяч. творчості І.Бажанського.- Чернівці, 2007.- С. 53-55.

КОЛОТИЛО З. Христос Воскрес: Вірші // Буковин. віче.- 2000.- 29 квіт. (№35).- С. 3.

КОЛОТИЛО З. Як кіт був начальником комори: Казка // Рад. Верховина.- 1991.- 2 лют.

КОЛОТИЛО Зоря // Іванюк М. Літературно-мистецька Вижниччина.- Вижниця, 2001.- С. 92-93.

ЗОРЯ Колотило // Глогорожечка: Кн. для читання дітям дошк. та молод. шкіль. віку.- Чернівці, 2003.- С. 159.

ЗОРЯ Михайлівна Колотило – внучка І.Бажанського: [Біогр. довідка] // У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакласні заходи присвяч. творчості І.Бажанського.- Чернівці, 2007.- С. 68-69.

ПОНИЧ О. Славна онука невтомного сіяча доброго й вічного // У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакласні заходи присвячені творчості Івана Бажанського.- Чернівці, 2007.- С. 50-52.

ВАСИЛЕНКО С. Рясних Вам творчих зажитків // Вижн. обрії.- 1992.- 21 квіт.

ЗОРЯ Колотило: «Усе роблю, що ще мені під силу»: [Інтерв'ю / Вів В.Джуран] // Голос краю.- 2001.- 21 верес. (№39).

КУЗИК Я. Неспокій творчих душ // Вижн. обрії.- 1998.- 11 лип. (№55).- С. 6.

ПОМЕРЛА Зірка Михайлівна Колотило // Вижн. обрії.- 2006.- 3 берез. (№10).- С. 8.

8 ЛИСТОПАДА – 75 років від дня народження письменниці Зорі Колотило // Пам'ятаймо! (Знаменні та пам'ятні дати Буковини 2008 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2008.- С. 237-239.

ЩЕРБАНЮК Л. Іван Бажанський – шкільництву Буковини: [Вручення обл. літ. премії ім. І.Бажанського] // Буковин. віче.- 2003.- 5 берез. (№ 18).- С.1.

***Василь Бабух – поет, журналіст, фотопубліцист,
головний редактор газети «Чернівці»***

Народився 14 січня 1943 року в селі Вікно Заставнівського району Чернівецької області. Навчався в місцевій середній школі. У 1969 році закінчив філологічний факультет Чернівецького університету. Після його закінчення розпочав журналістську діяльність. Працював кореспондентом «Молодого буковинця», завідувачим відділом газети «Радянська Буковина», заступником головного редактора «Буковинського віча», власним кореспондентом газети Верховної Ради України «Голос України» по Чернівецькій області. Нині – головний редактор газети Чернівецької міської ради народних депутатів «Чернівці» та міської фотогазети «Око ратуші». Прозаїк, поет, виступає також у жанрі фотопубліцистики.

Підготував до друку книгу журналістських роздумів про рідну природу «Побачене в дорозі», в якій чільне місце займають авторські фотографії.

У 1998 році відбулися його персональні великі фотовиставки в Чернівцях, Коломиї, багато робіт експонувалися у київському Палаці «Україна». Член Національної Спілки журналістів України. Указом Президента України Леоніда Кучми від 5 червня 1998 року удостоєний звання «Заслужений журналіст України».

У 2000 році у чернівецькому видавництві «Букрек» вийшла книга поезій Василя Бабуха «Іскри з осінньої ватри», яку оформив відомий буковинський художник Іван Балан. У 2004 році у видавництві «Прут» вийшла книга «Побачене в дорозі».

Пише тексти для відомих українських композиторів. Популярністю користується пісня Володимира Івасюка «Світ без тебе» на слова Василя Бабуха.

У співавторстві з композитором і популярним співаком Павлом Дворським написав пісні «На голос матері спіши» та «Вернись на Вкраїну, сопілко».

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2003) за розвиток української літератури, вивчення і пропаганду творчості письменника, учителя, першого фотоаматора на Буковині. Живе і працює в Чернівцях.

Література:

БАБУХ В.І. Іскри з осінньої ватри: Вірші.- Чернівці: Букрек, 1999.- 71 с.

БАБУХ В.І. Побачене в дорозі.- Чернівці: Прут, 2004.- 87 с.

БАБУХ В. «Білий янгол іде по землі...»: [Вірші] // Чернівці.- 2005.- 30 груд. (№52).- С. 13.

ВІРШІ із поетичної книги В.Бабуха «Вовча година» // Чернівці.- 2007.- 12 січ. (№2).- С. 14.

БАБУХ В. Присвята Чернівцям: [Вірші] // Чернівці.- 2004.- 1 жовт. (№40).- С. 13.

БАБУХ В. Душевне осіяння митця: [Про худож. І.Холоменюка] // Чернівці.- 2006.- 6 січ. (№1).- С. 1.

БАБУХ В. «Небилиці», які цензура тримала на площі: [Фото та кіномитець М.Михалотюк. Зйомки фільму про І.Миколайчука «Небилиці про Івана»] // Чернівці.- 2005.- 17 черв. (№24).- С. 6.

БАБУХ В. Останні концерти буковинського соловейка: [До 10-річчя з дня смерті Н.Яремчука] // Чернівці.- 2005.- 1 лип. (№26).- С. 12.

БАБУХ Василь Іванович // Духовні обрії рідного краю: Літ.- мистец. Заставнівщина.- Заставна, 2001.- С. 78.

БАБУХ Василь Іванович // Засоби масової інформації Чернівецької області: Довідник.- Чернівці, 1996.- С.33.

БАБУХ Василь Іванович // Правдив. поступ.- 2002.- 14 січ. (№ 1,2).- С.2.

БАБУХ В. Жовтогарячі тони буковинського майдану: [Спогади фотографа і журналіста] // Чернівці.- 2005.- 25 листоп. (№47).- С. 16.

БАЧИТЬ Бабух Буковину: [Про фотохудожника] // Голос України.- 1997.- 9 верес. (№ 168).- С. 1,9.

ДЯЧКОВ В. Такий дивовижний смак життя: [Про засл. журнал. Укр. В.Бабуха] // Буковина.- 2008.- 15 січ. (№3).- С. 4.

КНИЖКОВІ знаки: [Про екслібриси із збірки В.Бабуха] // Чернівці.- 2007.- 6 лип. (№27).- С. 13.

НАГОРОДИ журналістам: [Про присудж. звання “Засл. журналіст України”] // Профсп. газета.- 1998.- 10 черв. (№ 23).-С.1.

ТВЕРДОХЛІБ В. Око і світ Бабуха: [Про фотоальбом «Побачене в дорозі»] // Буковин. віче.- 2004.- 4 черв.

[ВАСИЛЬ Бабух] // Пам’ятаймо! (Знаменні та пам’ятні дати Буковини 2008 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці: Рута, 2008.- С. 26-28.

Інна Червінська – науковець, викладач Прикарпатського університету

Народилася 17 жовтня 1968 року в Путилі. Закінчила Чернівецьке педагогічне училище ім. О.Маковея. Згодом в 1993 р. Прикарпатський університет імені В.Стефаника.

Кандидат педагогічних наук, доцент кафедри теорії та методики початкового навчання Прикарпатського національного університету імені В.Стефаника. Науковий доробок Інни Богданівни складає понад 50 публікацій у галузі педагогіки. Наукові інтереси пов’язані з історією розвитку шкільництва на західноукраїнських землях та проблемою формування особистості вчителя. Співзасновник міжнародного наукового видання «Гірська школа Українських

Карпат» (2006).

Живе та працює в Івано-Франківську. Лауреат обласної літературної премії ім. Івана Бажанського (2003) за вивчення і пропаганду творчості письменника, учителя, першого фотоаматора на Буковині. Автор ряду праць про І. Бажанського.

Література:

РУСНАК І., Червінська І. Народу віддані життя і праця: [Творчій шлях І.Бажанського. Монографія].- Чернівці: Рута, 2003.- 152 с.

ЧЕРВІНСЬКА І. Педагогічні погляди та громадсько-просвітницька діяльність Івана Бажанського // Німчич.- 2007.- №2.- С. 114-120.

ЧЕРВІНСЬКА Інна: [Біогр. довідка] // Німчич.- 2007.- №2.- С.183.

Світлана Масловська – журналіст, відповідальний секретар Заставнівської районної газети «Голос краю»

Народилася 22 червня 1958 року у селі Замостя Вижницького району Чернівецької області

1981 року закінчила Кам'янець-Подільський сільсько-господарський інститут, економічний факультет.

Працювала Світлана Тарасівна кореспондентом, завідувачем відділу заставнівської районної газети «Голос краю», з 1998 року – відповідальний секретар.

Пише на теми економіки, фінансів та сільського господарства.

Лауреат обласної премії ім. І. Бажанського (2003) за пропаганду творчості письменника, учителя, першого фотоаматора на Буковині на сторінках періодичних видань України..

Література:

МАСЛОВСЬКА С. Оберігаймо його талант: [Про І.Бажанського] // Голос краю.- 2005.- 11 берез.

МАСЛОВСЬКА Світлана Тарасівна // Інформаційний простір Буковини.- Чернівці, 2004.- С. 147.

Наталія Черкач – краєзнавець, публіцист, вчитель Вижницької гімназії

Народилася 13 квітня 1951 року у м.Вижниці в сім'ї робітників. У 1977 році закінчила Історичний факультет Чернівецького державного університету. Працювала учителем історії та правознавства Вижницької СШ №1, Чорногузівської НСШ. З 1997 року – заступник директора Вижницької гімназії.

Наталія Іллівна багато уваги приділяє розвитку творчих здібностей учнів. У гімназії успішно діє наукове товариство школярів «Інтеграл». її вихованці є

постійними призерами районних, обласних, всеукраїнських олімпіад з правознавства. Більше 90 її учнів обрали професію правознавця, історика, навчаються в різних вузах України і працюють у правоохоронних органах.

Велику увагу приділяє дослідницько-пошуковій та історико-краєзнавчій роботі, якою займається понад 15 років. Написала більш як 300 статей, видала 18 книг та брошур. Серед них: «З історії молодіжного руху на Вижниччині», «Хронологія історичних подій на Буковині», «Вашковецька січ», «Буковинське село Вилавче», «Літопис Берегомета», «Перша українська гімназія на Буковині», «Вижницький храм науки», збірник задач з правознавства, підручник «Історія рідного краю» для 7-11 кл. Друкується в районних та обласних газетах «Крайова освіта» (рубрика «Історія освіти Буковини»), журналі «Гуцульська школа» та інших виданнях. Її статті є також у Хрестоматії з гуцульщинознавства.

Дослідила і збирила матеріали про Буковинський та Гуцульський край. Бере активну участь у районних, обласних, регіональних науково-практичних конференціях, на яких ділиться своїм досвідом, організувала у 1995 році музей села Черногузи.

Наталія Черкач – педагог, краєзнавець, етнограф, фольклорист, публіцист, громадський діяч, вчитель-методист, відмінник освіти України, лауреат Чернівецької обласної освітньої премії імені О. Поповича (2000 р.), Вижницької районної освітньої премії імені Ю. Федьковича (1992 р.), переможець обласних конкурсів «Вчитель року» 1996-1999 рр.

Лауреат обласної премії ім. І. Бажанського (2003).

Література:

ЧЕРКАЧ Н.І. Вижницький літопис.- Чернівці: Місто, 2003.- 224 с.

МАЗЕПА М. Освіта Буковинської Гуцульщини: [Знайшла своє відродження у новому дослідженні педагога, краєзнавця Н.Черкач «Становлення і розвиток освіти Буковинської Гуцульщини»] // Німчич.- 2007.- №2.- С. 172-174.

МАЦЕРУК В. Буковинські вчителі – кращі в державі: [Про нагородж. «Засл. вчитель України» Н.Черкач] // Буковина.- 2007.- 12 жовт. (№78).- С. 1.

СТОРОЖУК Є. [Про Черкач Н.І.] // Черкач Н. Вижницький літопис.- Чернівці, 2003.- С. 220.

Віктор Косяченко – літературознавець, публіцист

Народився 4 січня 1932 року в селі Червоне Гайворонського району Кіровоградської області в сім'ї вчителів. У 1960 р. після закінчення філологічного факультету ЧДУ вчителював, з 1963 р. викладач, згодом – доцент кафедри української літератури Чернівецького університету. Автор монографій: "Українська радянська байка" (К., 1972), "Любов'ю окрилений сміх" (К., 1985), "Українська радянська сатирична поезія на шляхах становлення і розвитку" (1985), "Під прапором рідного слова" (2000), критичних студій "О.Кобилянська і газета "Буковина" (1963), "Піднявши відгострені списи рим" (1980), "Творчий

заряд наступальності", "Микита Годованець" (обидві - 1981), "Дивоспів нашої літератури" (1984), "Незгасний успіх співомовки", "Степан Олійник" (обидві - 1983). Віктор Трохимович упорядкував і написав вступні статті до антологій "Українська радянська байка" (1966), "Українська байка" (1983, у співавт.), "Українська співомовка", "Хліб на ноги ставить, а хміль з ніг валить" (обидві - 1986), "Універсальний словник епіграм" (Ч., 1998).

Член правління обласного об'єднання Всеукраїнського товариства "Просвіта" ім. Т.Шевченка з 1991 р. Член НСПУ з 1969 р., кандидат філологічних наук (1969), доцент (1973). Заслужений працівник освіти України (2000).

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2003) за внесок у розвиток української літератури, вивчення і пропаганду творчості письменника, і педагога.

Література:

КОСЯЧЕНКО В., Гречанюк Ю., Руснак І. Жанри сатири і гумору в українській радянській літературі: Навч. посібник.- К., 1988.- 58 с.

КОСЯЧЕНКО В. О.Кобилянська і газета "Буковина" // Ольга Кобилянська: Зб. статей.- Вінниця, 1963.- С. 186-204.

КОСЯЧЕНКО В. Любов'ю окрилений сміх: Укр. рад. сатир. поезія на шляхах становлення і розвитку: Літ.-критич. статті.- К.: Рад. письменник, 1985.- 288 с.

КОСЯЧЕНКО В. Під прапором рідного слова: Літ.-критич., наук.-публ. статті, перекл. гумору, сатири з рос. та біл. поетів.- Чернівці: Рута, 2000.- 216 с.

КОСЯЧЕНКО В. Українська радянська байка: Літ.-критич. нарис.- К.: Рад. письменник, 1972.- 239 с.

УКРАЇНСЬКА байка / Упоряд. і вступ. ст. Б.Деркача, В.Косяченка.- К.: Дніпро, 1983.

УКРАЇНСЬКА співомовка / Упоряд. і вступ. ст. В.Косяченка.- К.: Рад. письменник, 1986.

УНІВЕРСЕП (універсальний словник епіграм), або УСЕ / Зібрав, упоряд., вступ. сл. та післямову написав В.Косяченко.- Чернівці: Буковина, 1998.- 303 с.

РЕЦ.: ОСАДЧУК П. "Усе" від Косяченка // Нова буковин. газ.- 1998.- 31 груд. (№45).- С. 8.

ВІКТОР Косяченко: критик, літературознавець // Письменники Радянської України (1917-1987): Бібліогр. довідник.- К., 1988.- С. 310.

ГРЕЧАНЮК Ю. Косяченко Віктор // Письменники Буковини другої половини ХХ століття: Хрестоматія. Ч.2 / Упоряд. Б.Мельничук, М.Юрійчук.- Чернівці, 1998.- С. 408-410.

ГРЕЧАНЮК Ю. Косяченко Віктор // Письменники Буковини другої половини ХХ століття: Хрестоматія. Ч.2.- 2-е вид., доп. / Упоряд. Б.Мельничук, М.Юрійчук.- Чернівці, 2003.- С. 413-415.

ВІКТОР Косяченко – літературознавець, поет // Глогорожечка: Кн. для читання дітям дошк. та молод. шк. віку.- Чернівці, 2003.- С. 158.

КОСЯЧЕНКО В. Були і будемо: [Історія укр. мови на Буковині] // Буковина.- 2004.- 17 листоп.

ФРАНКО І. Другий заповіт / Вступ. ст. В.Косяченка.- Чернівці: Рута, 2006.- 184 с. : іл.

КОСЯЧЕНКО Віктор Трохимович // Богайчук М.А. Література і мистецтво Буковини в іменах.- Чернівці, 2005.- С. 137.

КОСЯЧЕНКО Віктор Трохимович // Літературно-мистецька Вижниччина.- Вижниця, 1995.- Ч. 2.- С. 24-25.

ВІКТОРОВІ Косяченку – 70: [Вітання] // Буковина.- 2002.- 4 січ. (№1).- С. 2; 16 січ. (№4).- С. 1.

ГРЕЧАНЮК Ю. Творчий неспокій // Буковина.- 2002.- 4 січ. (№1).- С. 2.

ДОВГАНЬ О. Творчий неспокій – у 70: [Ювілей. вечір в ЧОУНБ] // Чернівці.- 2002.- 25 січ. (№4).- С. 16.

КОЛОДІЙ В. Косяченкові – 75 // Чернівці.- 2007.- 12 січ. (№2).- С. 3.

“МИ ДОБРОВІЛЬНО взяли на себе обов’язок”: [Розмова / Зап. М.Вишневська] // Буковин. віче.- 2006.- 27 груд. (№100).- С. 3.

НАПРУГА чуття і думки: [Про В.Косяченка] // Буковина.- 2007.- 12 січ. (№4).- С. 1.

СЕВЕРНЮК Т. Кричати можна, але хто ж кричить?: [Інтерв’ю] // Буковин. віче.- 2001.- 21 листоп. (№87).- С. 2.

ТАРАСЮК Г. Пильнуючи честь і добро // Чернівці.- 1992.- 10 січ. (№2).- С. 5.

ЮВІЛЕЙ науковця: [Відзначено в ЧНУ] // Буковина.- 2002.- 16 січ. (№4).- С. 1.

ЮРІЙ Т. Віктор Косяченко: “Просвітництво вимагає не лише ентузіазму, а й державної підтримки” // Доба.- 2002.- 15 січ. (ч.3).- С. 4.

[ВІКТОР Косяченко] // Пам’ятаймо! (Знаменні та пам’ятні дати Буковини в 2007 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2006.- С. 11-13.

ПРЕМІЯ 2004 РОКУ

ГІРСЬКИЙ В. Не забули поета: [Ю.Петричука висунуто на премію ім. І.Бажанського] // Мол. буковинець.- 2004.- 3 квіт. (№ 38).- С.5.

ДЖУРАН В. Юрко Петричук повертається додому з далекої Аргентини: [Номінант на премію ім. І.Бажанського] // Голос краю.- 2004.- 19 груд.

НОВІ лауреати премії Івана Бажанського: [Щербанюк Л., Дерда І., Петричук Ю.] // Чернівці.- 2004.- 30 квіт. (№18).- С. 3.

Леся Щербанюк – бібліотекар, директор Чернівецької муніципальної

бібліотеки імені Добрянського

Народилася 3 жовтня 1961 року в селі Вербівцях Тербовлянського району Тернопільської області. Закінчила фізичний факультет Чернівецького держуніверситету ім. Юрія Федьковича та Чернівецьке училище мистецтв ім.С.Воробкевича. Виступає як фахівець-бібліограф, краєзнавець, пристрасний популяризатор духовної спадщини краю, України, літературної спадщини А.Добрянського.

Підготувала літературні портрети таких відомих діячів культури, як Р.Андрієвський, К.Мікулі, Є.Мандичевський, В.Залозецький, Є.Гакман, І.Бажанський, В.Івасюк, В.Селезінка. З жовтня 2005 – директор муніципальної бібліотеки ім. А.Добрянського. Голова Чернівецької обласної організації ВЖТ ім. О.Теліги. Лауреат літературної премії ім. І. Бажанського (2004) за популяризацію творчості письменників.

Література:

ІВАН Бажанський: Бібліографічний список / Підг. Л. Щербанюк. – Чернівці, 2003. – 5 с.

ЩЕРБАНЮК Л. Іван Бажанський – шкільництву Буковини // У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакл. заходи, присв. творч. І. Бажанського. – Чернівці, 2007. – С. 48-49.

ЩЕРБАНЮК Олександра Ілярівна // Бібліотечна Буковина: Довідник. – Чернівці, 2007. – С. 150.

ЩЕРБАНЮК Олександра Ілярівна // Інформаційний простір Буковини. – Чернівці, 2004. – С. 191.

Іван Дерда – співак, заслужений артист України, соліст обласної філармонії

Народився 28 травня 1963 року у селі Горошівці Заставнівського району Чернівецької області.

Після закінчення школи навчався у Чернівецькому училищі культури. У 1990 р. після закінчення Львівської державної консерваторії імені Миколи Лисенка повернувся на Буковину і розпочав роботу в Державному заслуженому Буковинському ансамблі пісні і танцю.

Член правління Чернівецького обласного відділення Українського фонду культури, активний громадський діяч.

Лауреат багатьох конкурсів і фестивалів, зокрема І Міжнародного конкурсу-фестивалю «Доля» (Чернівці, 1992), І Міжнародного конкурсу української пісні «Золоті трембіти» (Івано-Франківськ, 1996), Всеукраїнського конкурсу патріотичної пісні «Воля-97». Лауреат Всеукраїнського фестивалю сучасної естрадної пісні «Пісенний вернісаж» піснею «Доле моя, Україна» (2007).

Член Національної музичної спілки з 1992 р., відмінник освіти України (з 1998 р.), кавалер канадського ордена «Лицарського хреста заслуги» (1999), орденів Христа Спасителя (2000), Архистратига Михаїла II ступеня (2002), святого рівноапостольного Князя Володимира III ступеня (2003). Нагороджений медаллю «Будівничий України» Всеукраїнського товариства «Просвіта» ім. Т.Г.Шевченка (2003).

З 2002 р. – асистент кафедри музики Чернівецького національного університету ім. Ю.Федьковича, голова журі Всеукраїнського дитячого мистецького фестивалю-конкурсу «Буковинська зіронька».

В 2004 р. присуджено літературно-мистецьку премію імені С.Воробкевича. Відзначений обласною літературною премією ім. І. Бажанського (2004) за пропаганду творчості письменника, учителя та книжку «Колискова для матері: Солоспіви на вірші І. Бажанського».

Література:

ДЕРДА І. Дванадцять місяців: Вокальний цикл для молод. шк. віку.- Чернівці: Рута, 2005.- 48 с.

ДЕРДА І. Колискова для матері: Солоспіви на вірші І.Бажанського.- Чернівці: Рута, 2005.- 36 с.

ДЕРДА І. Невмируща моя Україна: Солоспіви на вірші Василя Васькани.- Чернівці: Прут, 2003.- 56 с. – (Буковинська китиця)

ДЕРДА Іван Михайлович // Богайчук М.А. Література і мистецтво Буковини в іменах: Словник-довідник.- Чернівці, 2005.- С.83.

НАШІ сучасники – діячі мистецтва та культури: Заслужені артисти України // Хто є хто на Буковині.- К., 2006.- С. 151.

ДЕРДА Іван Михайлович – соліст-вокаліст Чернівецької обласної філармонії, заслужений артист України // Буковина. Імена славних сучасників.- К., 2004.- С. 100.

БІЛИЙ диво-камінчик біля джерела // Михайловський В. Між страхом і любов'ю: Проза.- Чернівці, 2006.- С. 48-50; Буковина.- 1998.- 8 лип.

САВЧУК О. Біографічно-творчий портрет // Дерда І.М. Невмируща моя Україна: Солоспіви на вірші В.Васькани.- Чернівці, 2003.- С. 8-9. – (Буковинська китиця)

АРТЕМЕНКО Л. Ростемо ж ми, гей! ...: [І. Дерда виборов II премію Міжнародного фестивалю-конкурсу “Золоті трембіти” в Івано-Франківську] // Буковина.- 1996.- 6 листоп.

ГНЄДАШ Р. Магія Мистецтва і Любові // Буковина.- 2004.- 24 берез.

ГУСАР Ю. 28 травня народився український естрадний співак і композитор Іван Дерда // Вечірні Чернівці.- 2007.- 24 трав.- С. 6.

ІВАН Дерда знайшов дружину «на помідорах» // Мол. буковинець.- 2007.- 31

трав. (№58).- С. 5.

ІВАН Дерда: рядки біографії // Буковина.- 2002.- 29 берез.

ДЛУЖАНСЬКА О. Іван Дерда співає вірші буковинських поетів // Мол. буковинець. – 2007. – 20-21 лип. (№ 79). – С. 7.

ІВАН Дерда став лауреатом «Пісенного вернісажу»: [З піснею «Доле моя Україна»] // Мол. буковинець.- 2007.- 16-17 берез. (№29).- С. 4.

ІВАНОВІ Дерді – народного артиста: [Громадська Рада товариства «Український Народний Дім» у Чернівцях звернулася до Уряду про присвоєння звання співакові] // Мол. буковинець.- 2004.- 21 січ. (№9).- С. 3.

МАЗУРАШУ Г. Іван Дерда обирає красунь для «Таврійських ігор»: [Конкурс краси «Королева України» в обл.] // Мол. буковинець.- 2004.- 17 квіт. (№43).- С. 8.

МАКУШИНСЬКА Н. Щоранку бігаю у парку, роблю вправи з йоги // Мол. буковинець.- 2006.- 8-9 груд. (№143).- С. 4.

МИХАЙЛОВСЬКИЙ В. Щоб зрозуміти найсуттєвіше // Буковина.- 2007.- 17 січ. (№6).- С. 2.

НОВІ лауреати премії імені Івана Бажанського // Чернівці.- 2004.- 30 квіт. (№18).- С. 3.

ПРЕМІЯ імені Сидора Воробкевича // Чернівці та чернівчани.- 2004.- 5 листоп. (№45).- С. 2; Мол. буковинець.- 2004.- 6 листоп. (№125).- С. 2; Літ. Україна.- 2004.- 11 листоп. (№44).- С. 2.

РОСИНСЬКА О. Франкове миле слово: [Про концерт І.Дерди у філармонії] // Свобода слова.- 2006.- 21 груд. (ч.50).- С. 18.

У КОЛІ муз: [І.Дерді присвоєно звання “Засл. артиста України”] // Буковин. віче.- 1997.- 29 жовт. (№ 85).- С.6.

ДЕРДА Іван Михайлович // Лауреати літературно-мистецької премії імені Сидора Воробкевича (2001-2005 рр.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2006.- Вип. 2.- С. 51-52.

[ІВАН Дерда] // Пам'ятаймо! (Знаменні та пам'ятні дати Буковини в 2003 р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2008.- С. 137-141.

***Юрій Петричук – поет, колишній головний редактор
районної газети «Вижницькі обрії» (помертно)***

Народився 13 травня 1957 року в с. Малий Рожин Косівського району Івано-Франківської обл. Закінчив Бабинську восьмирічну, Кутську середню школи та факультет журналістики Львівського держуніверситету. Працював у редакціях Сторожинецької та Глибоцької районних газет, відповідальним секретарем і редактором газети «Вижницькі обрії». З 1973 року друкувався у газетах: «Радянська Гуцульщина» (Косів), «Комсомольський прапор» (Івано-Франківськ), «Радянська Верховина» (Вижниця), «За радянську науку» (Львів), «Радянський журналіст» (Перемишляни), «Ленінська молодь» (Львів), «Молодий буковинець» (Чернівці), «Радянські Карпати» (Путила), «Світанок» (Верховина), «Молодь України» (Київ), «Радянське село» (Сторожинець), «Будівник комунізму»

(Глибока), «Студентський гарт» (Київ), «Радянська Буковина» (Чернівці), «Життя і слово» (Торонто, Канада), «Каля луй Октомбріє» (Яловени, Молдова), «Гуцульський край» (Косів), «Робітничий вісник» (Берегомет), «Час» (Чернівці); в альманасі «Черемош» (Верховина) та ін. Його вірші є в колективному збірнику «Пісня і праця», що вийшов у світ в Львівському видавництві «Каменярь» 1978 р. Перша книга «Дорогою до храму» видрукована в Чернівецькому видавництві «Буковина» 1990 р. Член Спілки журналістів України з 1981 року. У травні 2000 р. виїхав до Аргентини.

Література:

КОРОТКІ біографічні відомості про авторів: Зб.: Пісня і праця. - Львів.: Каменярь, 1978. - 189 с.

ПОЕТИЧНИЙ дебют // Життя і слово (Торонто, Канада). - 1987. - 13 квіт.

ПРО все сокровенне говориться тихо // Молодь України. - 1990. - 31 лип.

ТАРАСЮК Г. В дорозі до храму (Вступна до збірки віршів Ю. Петричука «Дорогою до храму»). - Чернівці, 1990. - 87 с.

ДОРОГА до храму // Мол. буковинець. - 1991. - 5 січ.

ПЕРША збірка поезій «Новий день». - Глибока, 1991. - 9 січ.

КИРИЛЯК С. Сповідь про сокровенне // Рад. Верховина. - 1991. - 22 січ.

КНИГА за машину // Практика. - 1991. - січ. № 2:

КИРИЛЯК С. Поверніть мені усмішку мами... // Буковин. віче. - 1991. - 16 лют.

ПОЖОДЖУК Д. Дебют молодого митця // Рад. гуцульщина. - 1991. - 19 лют.

ГОРОДЕНКО М. За «Ладу» - книга // Галичина. - 1991. - 23 лют.

ПОЖОДЖУК Д. Дорога до храму // Гуцульщина. - 1991. - лют. (№2).

СЕРЦЕ не схололо від втоми // Час. - 1991. - 8 берез.

КУРИК О. Там, де гори-полонини... // Рад. гуцульщина. - 1991. - 22 берез.

КРИВИЙ В. Поетичне жниво // Наддністрянська правда. - 1991. - 23 берез.

МАКОВІЙ Г. Висока дорога // Рад. село. - 1991. - 26 берез.

ЛАЗАРУК М. Самвидав? // Мол. буковинець. - 1991. - 13 квіт.

МАРФІЙЧУК М. Зачарована словом поета // Рад. Верховина. - 1991. - квіт.

ФРАНКІВ. В. У творчому злеті // Рад. Верховина. - 1991. - квіт.

ГАВУЧАК Я. Його священний храм // Гуцульський край. - 1991. - 4 лип.

АГЕНТСТВО «Інтелект» // Рад. гуцульщина. - 1991. - 3 серп.

Іван Григорович Кушнірик - письменник, перекладач

Народився 8 березня 1924 року в Малятинцях у селянській родині. Вчився у народній школі рідного села, а згодом у Кіцманському та Чернівецькому ліцеях. У 1941 році закінчив Кіцманську середню школу.

З осені 1944 р. працював учителем Малятинської семирічної школи і водночас навчався заочно на філологічному факультеті Чернівецького державного університету.

Протягом 1945-1984 рр. працював заступником директора школи в

Малятинській, Борівецькій та Ставчанській школах.

З 1957 року працює в галузі художнього перекладу з румунської мови. Переклав двадцять повістей і романів відомих румунських авторів. Серед них — твори Октава Панку-Яша, Валерія Еміля Гадана, Теодора Константіна, Володимира Коліна, Івана Гілія, Джікі Ютеш, Захарії Станку, Дімоса Рендіса та інших.

Для видавництва “Картя Молдовеняске” І. Кушнірик переклав кілька новел Василя Стефаника румунською мовою (“Синя книжечка”, “Катруся”, “Осінь”, “Камінний хрест”, “Палій”, “Кленові листки” та ін.).

Переклав роман Лівіу Ребряну “Ліс повішених”. Деякі переклади І. Кушнірика перевидувалися кілька разів.

Лауреат премії ім. І. Бажанського (2004) за популяризацію творчості письменника.

Література:

ІВАН Кушнірик – перекладач // Письменники Рад. України (1917-1987): Біобібліогр. довідник.- К., 1988.- С. 341

КУШНІРИК І.Г. // Письменники Рад. України: Біобібліогр. довідник.- К., 1981.- С.146

КУШНІРИК І. // Письменники України: Довідник.- Дніпропетровськ, 1996.- С.160

КУШНІРИК Іван Григорович // Дуб Р. Літературно-мистецька енциклопедія Кіцманщини.- 2-е вид., перероб.- Чернівці, 1998.- С. 37

ІВАСЮК М. Іванові Кушнірику – 60 // Літ. Україна.- 1984.- 8 берез. (№10).- С.7

ПРОСКУРЯК І. Незабутні зустрічі: [Про І.Кушнірика, перекл. з рум. мови] // Рад. життя.- 1988.- 2 квіт.

КУШНІРИК Іван Григорович // Літературна Буковиніана: Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 1994.- С. 83-84

КУШНІРИК Іван // Пам’ятаймо ! (Знаменні та пам’ятні дати Буковини в 2004р.): Бібліогр. покажчик.- Чернівці, 2003.- С. 30-31.

ПРЕМІЯ 2005 РОКУ

Масловська С. Оберігаймо – талант мудрий і світлий: [Присудження премії ім. І. Бажанського у Вашків. гімназії онуку Я. Шевчукевичу] // Буковина. – 2005. – 23 берез.

Джуран В. Уп’яте – до Бажанського: [Лауреат премії ім. І. Бажанського – його онук Я. Шевчукевич] // Голос краю. – 2005. – 25 лют.

Яснозір Опанасович Шевчукевич - онук Івана Бажанського

Народився в Чернівцях 20 липня 1938 року в сім'ї лікаря та вчительки. Батько, Шевчукевич Опанас Євгенович родом із с. Виженка Вижицького району Чернівецької області, на той час відомий в Чернівцях лікар і скульптор, мати, Шевчукевич Ольга Іванівна - дочка відомого на Буковині вчителя, просвітителя і письменника Івана Бажанського, яка працювала вчителькою в міських школах.

З 20-х років минулого століття родина Шевчукевичів підтримувала дружні стосунки з буковинською письменницею Ольгою Кобилянською, а також приймали активну участь в житті українців Буковини, відвідували Український Народний Дім.

Раннє дитинство припало на складний період війни, румунської і німецької окупації та репресії батьків. В 1945 році пішов в школу, і з 3-го класу до закінчення вчився в українській загальноосвітній середній школі № 9. Після закінчення середньої школи навчався в Чернівецькому державному університеті на фізико-математичному факультеті, який закінчив в 1960 році за фахом фізик, вчитель фізики. Попрацював один рік за межами Буковини в м. Ярославлі (Росія), потім повернувся в своє рідне місто Чернівці.

Працював Шевчукевич Яснозір-Добромисл Опанасович інженером-розробником електронної апаратури, інженером-конструктором, технологом, майстром, заступником Головного технолога. 25 років працював в КБ „Фонон” (з 1990 року – Інститут термоелектрики) – від старшого інженера до провідного конструктора.

В родині панувала атмосфера добра, високої моральності, творчості, поваги до національних надбань, дух українського патріотизму. Товаришували з такими відомими українцями як проф. Ф.Погребеник, письменник-дисидент О.Бердник, чернівецькими письменниками В.Бабляком, М.Івасюком і т.д. спілкувалися з сім'єю І.Франка (син Тарас, та внучка Зіновія Тарасівна). Але насамперед свято шанували пам'ять маминого батька Івана Бажанського, що в той час було досить ризиковано.

В 2003 році вийшовши на пенсію Яснозір Шевчукевич з радістю прилучився до праці шанованих людей: В. Михайловського (гол. редактор газети «Буковина», Миколи Гнепа (вчитель-історик із Вікна Заставнівського р-ну), В.Джурана (гол. Редактора газети «Голос краю»), Володимира Старика (тепер голова Українського Народного Дому), професора ЧНУ О.Огуя які поставили собі за мету популяризувати творче і педагогічне надбання Івана Бажанського, впорядкував, систематизував та зробив комп'ютерну верстку рукописних матеріалів.

Згодом брав участь в наборі матеріалів на комп'ютері для випуску декількох книжок творів І.Бажанського.

Література:

ДЖУРАН В. У п'яте – до Бажанського: [Лауреат премії І.Бажанського – онук

Я.Шевчукевич] // Голос краю.- 2005.- 25 лют.

МАСЛОВСЬКА С. Оберігаймо талант мудрий і світлий: [Присудження премії ім. І.Бажанського у Вашків. гімназії онуку Я.Шевчукевичу] // Буковина.- 2005.- 23 берез.

ПРЕМІЯ 2006 РОКУ

ВІТАЛІЙ Косович: «Скромність, ця сестриця давно залишилася у сторіччях минулих»: [Розмова з канд. у лауреати премії ім. І. Бажанського худож. з Вижниці / Вів В. Джуран] // Голос краю. – 2006. – 23 лют. (№9). – С. 4.

ГРИШИН-ГРИЦУК І. Портрет художника на тлі буденності його творів: [В. Косович з Вижниці] // Вижн. обрії. – 1999. – 4 черв. (№ 45-46). – С. 5.

ДЖУРАН В. «Віталій Косович: скромність. Ця сестриця давно залишилася у сторіччях минулих»: [Про художника] // Німчич. – 2006. - № 1. – С. 136-138; Голос краю. – 2006. – 23 лют. (№ 9). – С. 4.

ІМЕНІ Георгія Гараса: [Літ.-мист. премія присудж. художнику, викл. Вижн. дит. худ. шк. В. Косовичу] // Буковина. – 2000. – 3 берез. (№ 17). – С. 1.

КИРИЛЯК С. Вшанували художника: [Вруч. премії І. Бажанського вижн. художнику В. Косовичу] // Вижн. обрії. – 2006. – 31 берез. (№ 14). – С. 3.

Віталій Косович - художник-живописець з Вижниці

Народився 10 червня 1939 року в Славуті Хмельницької області.

Навчався в Одеському художньому училищі імені Грекова. Згодом – в Одеському педагогічному інституті ім. Ушинського на художньо-графічному факультеті. Захистив дипломну роботу з живопису «Буковинські ткачі».

Проживає на Буковині з 1969 року в с. Вижниці.

Здебільшого працює в жанрі пейзажу, а також пише портрети.

Черпає натхнення для творчості у Карпатських гір та оточенні з митців-побратимів Вижниччини. Має у своєму доробку понад 500 портретів і картин.

Товаришує з митцями та літераторами такими, як В. Римар, В. Воронюк, В. Ворончак, П. Стратій, М. Попадюк, С. Кириляк, В. Максимчук та ін.

Відзначений районною премією ім. Г. Гараса.

До 143 роковин від дня народження створив портрет Івана Бажанського – письменника, учителя і першого фотографа Буковини.

ПРЕМІЯ 2007 РОКУ

«З роду в рід кладе життя мости: [Про святкування 144 річниці від дня нар. І. Бажанського в с. Дорошівці Заставн. р-ну] // Буковина. – 2007. – 28 лют. (№ 17). – С. 4.

КАЛИН. М. З роду в рід кладе життя мости: [Літ.-мист. зустріч до 144-річчя від дня нар. І. Бажанського] // Голос краю. – 2007. – 2 берез. (№ 9). – С. 2.

Олександр Огуй - професор ЧНУ імені Ю.Федьковича

Народився 21 грудня 1956 року в с.Снячів-Думанецький Сторожинецького району Чернівецької області.

Після закінчення Сторожинецької середньої школи №1 успішно (був іменним стипендіатом 1978-1979рр.) навчався на факультеті іноземних мов Чернівецького державного університету, де самостійно засвоїв навички читання та перекладу мовами Європи. Це послужило основою для захисту кандидатської (1988) та докторської (2000) дисертацій історико-мовного спрямування, підготовлених без навчання в аспірантурі та докторантурі. Здобувши за цей час ще декілька вищих філолого-педагогічних освіт в Україні (1979; 1989; 1994), був гостьовим доцентом та професором у м. Відень, Клагенфурт (Австрія) та Бонн (ФРН), а також працював у австрійських, румунських та словацьких архівах, де йому вдалося віднайти цікаві матеріали стосовно Буковини. Автор та співавтор понад 300 публікацій (у т.ч. 20 книг), співпрацює у міжнародних авторських колективах, зокрема, в таких як „Енциклопедія історії України" та “World Coins”, що публікує щорічно в США каталоги, присвячені монетним емісіям 1601-2005 рр.

Поряд із викладацькою та дослідницькою роботою за кордоном (Бонн та Відень) автор, завжди захоплений історією, додатково відвідував історико-економічні студії, наслідком чого стали його історичні праці (переклад Г.Сплени „Опис Буковини".- Чернівці, 1994; монографія „Монетно-лічильні найменування на Буковині: 1377-1830 – Чернівці: Рута, 1977" тощо), щорічні випуски нумізматичних каталогів “World Coins” (1601-1700; 1701-1800; 1801-2005) та понад 100 публікацій на історичну тематику. Стажування в Інституті історії грошей (Відень, 2004) дало автору змогу остаточно відшліфувати продукт останніх сімнадцяти років праці – монографію, нещодавно позитивно оцінену АН України. Цілісний підхід, напрацьований автором в постнекласичних студіях, дозволяє розглянути грошовий обіг на Буковині через призму історико-економічних тенденцій, філологічних фактів та конкретних монетних знахідок у цивілізаційному ракурсі.

Упорядкував 440 щоденних записів видатного буковинського педагога і письменника І. Бажанського про перебіг подій Першої світової війни на Буковині. Завдяки Огую побачила світ у видавництві «Зелена Буковина» книга «Бажанський І.М. Війна: Щоденник-хроніка буковинського педагога та письменника (Вашківці, 31.8.1914 – 29.12.1918/22). Відзнач. Обл. літ. премією ім. І. Бажанського (2007) за проведену велику дослідницьку роботу та популяризацію творчості письменника,

учителя, першого фотоаматора Буковини.

Література:

ОГУЙ О.Д. Історія обігу грошових одиниць та їх найменувань на Буковині: Австрійський період (1774-1918/21).- Чернівці: Зелена Буковина, 2005.- 576 с.

ОГУЙ О.Д. Монетно-лічильні найменування на Буковині та в Молдові (кінець 14 – перша третина 19 ст.): Проблема функціональних поліноматій в адаптивних терміносистемах.- Чернівці: Рута, 1997.- 224 с.

БАЖАНСЬКИЙ І.М. Війна: Щоденник – хроніка буковинського педагога та письменника (Вашківці, 31.08.1914 – 29.12.1918/22) / Упор. О.Огуй; коментар В.Заполовського.- Чернівці: Зелена Буковина, 2006.- 236 с.

ОГУЙ О.Д. Життєпис та творчість Івана Бажанського (1863-1933), просвітителя, письменника та педагога // У вінок славному землякові: Навчально-методичний посібник.- Чернівці, 2007.- С.8-26.

ОГУЙ О. «Колись-то наші потомки будуть читати...»: Сторінками ненадрук. щоденників І.Бажанського // Буковина.- 2006.- 1 берез. (№ 17).- С.3.

ОГУЙ О. Щоденник бурхливої епохи (1914-1918): Хроніка «війна» буковинського просвітителя Івана Бажанського // Буковин. журнал.- 2006.- № 2.- С.145-151/158.

ОГУЙ О., Поліщук Ю. Нове джерело до історії та мови Буковини: [Щоденник Бажанського] // Голос краю.- 2006.- 15 лют. (№ 8).- С.6.

ЛАВРЕНЮК В. Культура та наука: [Про семінар в Укр. народному домі, на якому було представлено щоденник бук. просвітителя І.Бажанського 1863-1933 рр., присв. подіям Першої світової та монографії професора, доктора О.Огуя – «Історія грошового обігу та грошових найменувань»] // Свобода слова.- 2006.- 23 листоп. (№ 46).- С.4.

ОГУЙ Олександр Дмитрович: [Біогр. довідка] // Голос краю.- 2006.- 15 лют. (№ 8).- С.6.

ОГУЙ Олександр Дмитрович: Бібліографія до 50 річчя / Чернівецький національний університет ім. Ю.Федьковича. Упоряд. О.Я.Івасюк.- Чернівці: Рута, 2006.- 80 с.

Тамара Антонівна Мінченко - педагог, голова обласного об'єднання Всеукраїнського товариства ім. Т.Шевченка «Просвіта»

Народилася 28 квітня 1949 року на Хмельниччині, де здобула педагогічну освіту. Працювала вчителем, згодом директором чи Чернівецької школи-інтернату № 2.

Пропагувала своїм вихованцям українське слово, прилучала їх до

прекрасного, знайомила з народними звичаями і обрядами.

Згодом стала працювати методистом українознавства обласного інституту післядипломної педагогічної освіти.

Велика її роль у проведенні обласних олімпіад з українознавства, яку запровадило обласне правління освіти та інститут післядипломної педагогічної освіти, з її ініціативи вже другий раз на Буковині проводиться науково-практична учнівська конференція "Українознавство - наука етики і життєтворчості", у якій беруть участь і учні з інших областей. Все це дало поштовх для проведення Всеукраїнського конкурсу, а відтак – і Міжнародного, який відбувся в Києві, - на ньому переможцями стали й четверо юних буковинців.

Тамара Мінченко – член науково-координаційної ради з проблем українознавства, заступник голови Буковинського етнографічного товариства, голова обласного об'єднання Всеукраїнського товариства ім. Т.Шевченка "Просвіта". Саме вона на X, XI Міжнародних конференціях у Києві та Всеукраїнській конференції з українознавства у Львові виступила з пропозицією, щоб буковинський конкурс у перспективі перетворився у велике фольклорне дійство – Всеукраїнський фестиваль, який би популяризував народні традиції України.

Т.А. Мінченко досліджує питання історико-літературного краєзнавства й етнографії рідного краю, випустила навчально-інформаційні посібники "До скарбниці спадщини Буковини", "Бережемо традиції рідного краю", "У творчості - цвіт нації", "Уроки українознавства". "Календарне планування уроків українознавства"; її збірник олімпіадних завдань з українознавства має багато науково-методичних розробок, котрі публікуються як у регіональних, так і в центральних виданнях, науково-методичних вісниках, збірниках, у журналі "Українознавство".

Відмінник освіти України, лауреат обласної премії імені Омеляна Поповича. Нагороджена нагрудним знаком "Василь Сухомлинський" Міністерства освіти і науки України.

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2007) за вивчення і пропаганду творчості письменника, учителя, першого фотоаматора Буковини та упорядкувала книгу «У вінок славному землякові: Наук. статті, уроки, позакласні заходи, присвячені творчості Івана Бажанського».

Література:

СКРАБНИЦЯ буковинської духовності: Матеріали VII обласного конкурсу кращого знавця звичаїв, традицій та обрядів рідного краю / Упор. Т.А.Мінченко.- Чернівці: ПП Яворська, 2005.- 184 с.

У вінок славному землякові: Наукові статті, уроки, позакласні заходи в українознавстві, присвячені творчості Івана Бажанського / Упор. Т.А.Мінченко.- Чернівці: ПП Яворська, 2007.- 196 с.

УРОКИ українознавства: 5-11 класи: Навчально-методичний посібник: Ч.1 / Упоряд. Т.А.Мінченко.- Чернівці, 2004.- 348 с.

КАМСЬКА-ОПОЛОНІК О. Жінка, яка встигає скрізь: [Про Т.Мінченко] // Версії.- 2007.- 31 серп.- 7 верес. (№ 35).- С.8.

МАЦЕРУК В. Буковинські вчителі – кращі в державі: [Про Т.А.Мінченко, яка отрим. посвід. «Заслужений працівник освіти»] // Буковина.- 2007.- 12 жовт. (№ 78).- С.1.

МАЦЕРУК В. Слово про автора-упорядника: [Т.Мінченко] // У вінок славному землякові: Наукові статті, уроки, позакл. заходи, присв. творч. І.Бажанського.- Чернівці, 2007.- С. 193-194.; Скарбниця буковинської духовності: Мат. VII обл. конкурсу кращого знавця звичаїв, традицій та обр. рід. краю.- Чернівці, 2005.- С.4-5.

МІНЧЕНКО Т.А. Іван Бажанський – українознавець // У вінок славному землякові: Наукові статті, уроки, позакласні заходи, присв. творчості І.Бажанського.- Чернівці, 2007.- С.33-43.

***Семен Ісакович Цидельковський – поет, прозаїк, продюсер,
директор Чернівецького Будинку естетики та дозвілля***

Народився 9 жовтня 1952 року в Чернівцях.

У 1979 р. закінчив філологічний факультет Чернівецького університету. Працював постановником на Чернівецькому телебаченні.

Семен Ісакович - директор Будинку естетики і дозвілля. Письменник є автором книг поезій і прози „Печаль прозрения" (1999), „Невозвратные встречи" (2002), статей про поета В.Фоменка „Слово про друга" (1992), „Назавжди залишився з мрією про море" (2002), а також спогадів про нього, надрукованих в книзі В.Фоменка „Земная связь" (2004).

Автор статті та есе про А.Солов'яненка, Б.Ступку, М.Палагуту, Є.Євтушенка та ін. Автор низки книг. Завдяки імпресарію С.Цидельковському у Чернівцях буває багато відомих українських і зарубіжних письменників, митців, прославлених музичних та естрадних ансамблів, колективів.

Семен Ісакович Цидельковський – Лауреат міжнародної премії ім. Сіді Таль.

Лауреат обласної літературної премії ім. І.Бажанського (2007) за особистий внесок в розвиток літератури та культури в краї.

Література:

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Невозвратные встречи: Поезия. Проза. Ессе.- Черновцы: Місто, 2002.- 190 с.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С.І. Печаль прозрения: Стихи.- Черновцы: Місто, 1999.- 106 с.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Высоколетие: [Стих Й.К. Бургу] // Посеред тижня.- 1997.- 28 трав. (№19).- С. 1; Буковина.- 1997.- 28 трав.

ЦИДЕЛЬКОВСЬКИЙ С.: [Добірка поезії] // Буковина.- 1997.- 8 жовт.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Две любви мои, две слезы: [Стихи] // Буковина.-

2000.- 11 жовт. (№77).- С. 4.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Диптих о Наталии: [Стих] // Буковина.- 1999.- 4 черв. (№45).- С. 5.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Из цикла “Библейские мотивы”: [Стихи] // Буковина.- 2004.- 26 трав.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Землякам в Нью-Йорке: [Стих] // Буковина.- 1997.- 23 квіт.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Евгению Евтушенко; Богдан Ступка; Однолюб; Подорожник: [Стихи] // Буковина.- 1998.- 18 лип.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Из разных тетрадей: [Стихи] // Буковина.- 2005.- 7 жовт.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Из цикла стихов “Моя родословная” // Буковина.- 2002.- 9 жовт.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. “Когда печалюсь и когда люблю...”: [Поезия] // Буковина.- 2002.- 12 лип. (№54).- С. 4.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Кредо: [Вірші] // Чернов. листки.- 1997.- № 52.- С. 2.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Рождение стиха // Доба.- 2000.- 24 берез. (ч.13).- С. 13.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Стихи // Я вернулся в мой город...: Поэт. альманах.- Черновцы, 1997.- С. 136-137.

“В СВОБОДНОМ полете...” // Буковина.- 1997.- 8 жовт.

ДЯЧКОВ В. 3 глубин притаємних душ // Буковина.- 2002.- 9 жовт.

ДЯЧКОВ В. “Жизнь на белом одну живу: [Поезія С.Цидельковського] // Буковина.- 1997.- 9 квіт.

СКИБА Ю. «...Слухати і чути серце свого народу»: [Про авторський вечір С.Цидельковського з приводу презент. кн. «Сумасшедшие на стадионе»] // Чернівці.- 2007.- 30 листоп. (№ 48).- С.3.

ТАРАСЮК Г. Під знаменами місії любові: [Про Семена Ісаковича Цидельковського] // Буковина.- 2007.- 9 жовт. (№ 77).- С.3.

ХАРАЛУЖНА Х. Свято поета С.Цидельковського: [Презентація кн. “Печаль прозрения”] // Доба.- 2000.- 24 берез. (ч.13).- С. 13.

ЦИДЕЛЬКОВСКИЙ С. Імпресаріо Цидельковський, друг Євтушенка: [Бесіда з поетом / Вів Г.Заславець] // Версії.- 2006.- 24 лют.- 3 берез. (№8).- С.14.

ЗМІСТ

Передмова.....	3
<i>ПРЕМІЯ 2001 року</i>	
Володимир Михайловський	4
Микола Гнеп	5
Василь Джуран	7
<i>ПРЕМІЯ 2002 року</i>	
Віталій Колодій	9
Мирослав Лазарук	11
Манолій Попадюк	14
Зоря Колотило	15
<i>ПРЕМІЯ 2003 року</i>	
Василь Бабух	17
Інна Червінська	18
Світлана Масловська	19
Надія Черкач	20
Віктор Косяченко	21
<i>ПРЕМІЯ 2004 року</i>	
Леся Щербанюк	23
Іван Дерда	23
Юрій Петричук	25
Іван Кушнірик	26
<i>ПРЕМІЯ 2005 року</i>	
Яснозір Шевчукевич	28
<i>ПРЕМІЯ 2006 року</i>	
Віталій Косович	29
<i>ПРЕМІЯ 2007 року</i>	
Олександр Огуй	30
Тамара Мінченко	31
Семен Цидельковський	33

ВІДДРУКОВАНО НА ОБЛАДНАННІ
Чернівецької обласної універсальної наукової бібліотеки імені
Михайла Івасюка
58000, м. Чернівці, вул. О. Кобилянської, 47, тел.: 52-62-05
НАКЛАД 20.
2008 р.